
M 

V I L Á G PROLETÁRJAI. E G Y E S Ü L J E T E K ! 

M S Z M P S Z E G E D V Á R O S I B I Z O T T S Á G Á N A K L A P J A w 

70. évfolyam 

212. szám 

1980. 

szeptember 10., 

szerda 

Ara: 

1,20 forint 

Korszerűbb építkezés 
Az ÉVM Szegeden tartotta 

miniszteri értekezletét 
Az Építési és Városfej-

lesztési Minisztérium tegnap, 
kedden Szegeden, a DÉLÉP 
székházának tanácskozó ter-
mében tartotta meg minisz-
teri értekezletét. Ez a mun-

kast í lus i m m á r hagyományos 

az ép í tő ipar i ágazatban , s 

k i t ű n ő a l k a lma t n y ú j t arra 

is. hogy a m in i s z t é r i um fe-

lelős vezetői közelebbről is 

betekintsenek egy-egy na-

gyobb város, megyei építő-

ipa r ának gyakor la tába , esz-

mecserét fo lytassanak az 

ér intett terület párt- és ta-

nácsi vezetőivel, egyeztessék 

elképzeléseiket, közös neve-

zőre jussanak a legfonto-

sabb tenn iva l ókban . A mi-

niszteri értekezleten — ame-

lyet dr. Ábrahám Kálmán 
minisz ter vezetett — reszt 

vett dr. Komócsin Mihály, 
az M S Z M P Közpon t i Bizott-

ságának tagja, a Csongrád 

megyei pár tb izot tság első 

t i tkára. Szabó Sándor, a 

Csongrád megyei tanács el-

nöke és Papp Gyula, a sze-

gedi városi tanács elnöke. 

Az É V M vezetői t öbb fontos 

kérdést beszéltek meg és 

értékelték a D É L É P jelen-

legi helyzetét és meghatá-

rozták j övőben i fe ladatai t . 

Paksi Sándor minisztériu-

m i főosztályvezető a város-

Tanévnyitó 
az Élelmiszeripari 

Főiskolán 

A z É V M vezetői elismeréssel szól tak az Északi városrész 

l egú jabb óvodá j á ró l 

b a n összefoglalt anyaghoz s á r a f ö l h í v t á k a vá l l a l a t 
Sípos Mihály vezérigazgató vezetőinek a f igyelmét. Vé-

mondo t röv id szóbeli kiege- g ü l köszönetet mond t ak a 

szítást. A D É L É P felelős ve- min isz ternek és a miniszté-

zetője e lmondta , hogy a sze- r i u m vezető szakemberei-

l e M - ° e d i házgyárat korszerűsítik. nek, hogy Szegeden tartót-
építeszet jeieniegi neiyzcie i r t o t t rane ieket +4i„ zw^keviptnkta P7.-

beszámolót . K i t ű n t el> 

hog 

egységes 
vak alkotni a városépítészet 
röl, i l letve 

szeretnék a korább i rendel 

kezéseket. A lapve tőnek tart 

r ni feladatairól és szabáluo- s a z o t t £ > ' á r t o t t Paneleket t á k meg értekezletüket, ez-

rtiátt^Xíől" terjesztett soko lda lúan k í v á n j á k föl- zeL lehetőséget a d t a k arra 

e lő beszámolót K i t ű n t eb- h a s z n á l n l - A D L L É P is ute- i s . hogy a helyi ttsztsegvise-

S . h ^ y a k S e w l ö t e n ^ • » esztendő lök bővebb betekintést nyer-

ioas-abálut kivan- e lmú l t - honap j a i ban es m m - jenek az országos ép í tő ipar i 

-árosévitészet-  d e n reményük megvan ar- fe ladatokba, s ugyanakkor a 

korszerűsíteni  r a'  é v e s feladataiknak m in i s z t é r i um felelős vezetői 

eleget tegyenek. A v á l l a l a t köze lebbrő l is megismerhet-

fővá l l a lkozó i tevékenységé- ték Csongrád megye építő-

jak , hogy a városépítészetben n e k tapaszta la ta i ró l is b ^ i pa r ának , építési feladatai-

a lakosság jobban hallassa*™™ 1? a vezérigazgató : A n a k eredmenye inek es 

szavát, L L m i ndennap i ^ t Z v Z Í ^ ' f ffip S S ? " * l e g í ° n t O S a b b V ° ' 
m i n den  r° e n vélekedett a 

munkájáról, aho l 6200 em-

ber dolgozik és évente 2,5 

m i l l i á rd for int ér tékű épí-

eletét befo lyásol ja 

fejlesztés ame ly környezeté-

ben tör tén ik . Szeretnek, ha 
, , , • n i i i u t t i u ÍUIHIL c n e m 

mersek'odne a jelenlegi epi- . . , - ,.-pp./n„k 

tészeti bürokratizmus, növe- t e s l m u n K d t végeznek. 
kedne a tanácsok hatásköre, 
a lakosság beleszólása, és 
megszűnne az építészeti se-
mat i zmus . A min isz ter erő-
teljesen hangsúlyozta , hogy 
vége a mennyiségi korszak-
nak az építészetben, az élet-
hez kell alkalmazkodni. 

Értékelte a min isz ter i ér-
tekezlet Bársony János fő-
osztályvezető 
a l ap j an a hazai építőipar 
idei munkáját, a szeptembeír 
elsejeig elvégzett lakásépí-
tési eredményeket , ö r ö m m e l 
nyug táz t ák , hogy tava lyhoz 
képest j obban á l l n ak de 
még így is sok a tenn iva ló 
az esztendő há t ra levő hó-
nap ja iban . Sa jnos n em si-
kerü l t m é g tiszta l appa l in-
du l n i u k a z ép í tő ipar i szer-
vezeteknek. mer t á l l andóan 
. m a g u k előtt tolnak'" ko-
rább i adósságokat , elmara-
dásokat . A fővárosi és a vi-
aék i épí tő ipar i vá l la la tok 
között is je lentós minőségi 
eltérések vannak . K i t ű n t e 
t éma v i t á ja során, hogy mi-
lyen nagy szerepet játszik-
ha z ánkban a magánép í tke-
zés. ame ly ebben az eszten-
dőben is növekedett , m í g az 
á l l am i lakások építésének 
mennyisége mérséklődöt t . A 
miniszter óva intette a vál-
lalatok vezetőit attó l a gya-
korlattól , hogy december 
31-re, csupán pénzügy i el-
számolások m i a t t „össze-
csap ják" a l akóházak befe-

A m in i s z t é r i um vezetői a 

DÉLÉP-et a haza i ép í tő ipar i 

vá l l a l a tok legjobbja i között , 

értékel ik. Hiszen házgyárra l 

is rendelkeznek, a m e l y n e k 

kapac i tásá t teljes mér tékben 

k i haszná l j ák , s erőtel jesen 

törekednek arra, hogy a 

házgyár i e lemeket fölhasz-

n á l j á k a családi házak , szál-

előterjesztésp l o d á k - ko l l ég iumok , iskolák. 
ovodak es m a s középü le tek 

A dé lu t án i ó r ákban dr. 

Á b r a h á m K á l m á n miniszter 

és munka tá rsa i , megyei és a 

szegedi párt- és tanácsi ve-

zetők kíséretében megtekin-

tették Szeged n é h á n y ú j 

épí tkezésének színhelyét. 

E l őbb a D É L É P újszegedi 

sporttelepét, m a j d a z ú j 

közú t i h íd u t án a t a r j án i 

városnegyedet, az Északi 

városrész l egú j abb óvodá já t , 

a Rókuson é p ü l ő színes la-

kóházaka t és a házgyárat . 

Tegnap, kedden délelőtt a 

Tisza-szállóban tartot ta m e g 

tanévny i tó ünnepségét a 

Szegedi É le lmiszer ipar i Fő-

iskola. A megje lenteket dr. 
, Huszka Tibor főigazgató-

I helyettes köszöntötte. O t t 
1 vo l t dr. Koncz János, a 

Csongrád megye i pártbizott-

ság t i tkára . Berta István, a 

szegedi városi pár tb izot tság 

t i tkára . Szabó Jánosné, a 

megyei tanács elnökhelyet-

tese. Bányainé dr. Birkás 
Mária, a városi tanács el-

nökhelyettese. dr. Biacs Pé-
ter, a Műve lődés i Miniszté-

r i u m főosztályvezető-helyet-

tese, dr. Hajdú Miklós. a 

Mezőgazdasági és Élelme-

zésügyi M in i s z t é r i um szak-

oktatás i és ku ta tás i főosz-

tályvezető-helyettese. Tur-
csikné Siili Mária, a megyei 

KISZ-bizot tság t i tkára . No-
vákné Halász Anna, a vá-

rosi KISZ-bizot tság első tit-

kára , t ovábbá az élelmiszer-

ipar i vá l l a l a tok és kutató-

intézetek, v a l a m i n t a társ-

in tézmények képviselői . 

Gábor Miklósné dr.. az 
i n t ézmény fő igazgató ja mon-

dot t tanévny i tó ünnep i be-

szédet. E l ö l j á r óban ismertet-

te Vdncsa Jenő mezőgazda-

sági és é le lmezésügyi mi-

niszternek az ú j t anév al-

ka lmábó l a fő isko lához in-

tézett köszöntő levelét, 
ame ly többek közöt t hang-

súlyozta, hogy a magya r 

mezőgazdaság és élelmiszer-

ipa r tovább i fej lesztésének 

egyik előfeltétele o lyan fel-

készültséggel rende lkező 

f iatal szakemberek nevelé-

se. a k i k szakma i művel tsé-

gük, ember i maga tar t ásuk , 

erkölcsi-pol i t ikai érettségük 

a l a p j á n mé l t óképpen foly-

ta tha t j ák az e lődök m u n k á -

já t , végreha j tva az agrár ipa-

ri felsőoktatási i n tézmények 

h á r om fő fe lada tá t ; az ok-

tató-. nevelő- és a kutató-

munká t . 

Ezu t án G á b o r M ik l ó sné 

dr . beszámol t az 1979'80-as 
oktatási év eredményeiről és 
az új tanév feladatairól. Is-

mertet te a személyi válto-

zásokat : Bajuszné dr. Ka-
bók Katalin es Oze József 

\ V m 

f l i p * 

Nagy László felvétele 

Gábo r M ik l ósné dr. f ő i gazga tó megny i t j a a főiskola ú j 

tan évét 

docensi, Gőst János tanárse-

gédi, Bőkor Erzsébet és Ptg-
mczki András szakoktató i 

k inevezést kapott . A főisko-

la ú j ok fa tó i : dr. Fenyvesi 
József docens, dr. Horváth 
István Károlyné tanársegéd 

és Pásztor Gábor szakoktató. 

A mezőgazdasági és élelme-

zésügyi min iszter t öbb éves 

zésügyi miniszterhelyettes 

dicséretében reszesült. 

A z e lmú l t t anévben a fő-

iskola első s másod ik évfo-

l y a m á n ú j . a h a r m a d i k év-

fo lyamon pedig á tmenet i 

tantervek szerint oktat tak 

Ennek következtében ú j 

t an t á rgykén t ' a számítás-

techn iká t és a munkásmoz-
okta tó i és neve lő i m u n k á j a g a i 0 m történetét t anu l t ák az 
eltsmereseul, nyugá l l omány- in tézmény hal lgatói - s az 

első tanév tapasztalata i igen ba vonu lása a l k a lmábó l a 

Kiváló Munkáért kitüntetést 
adományoz t a dr. Bordács 
István docensnek és Eud-

reffy Lóránt csoportvezető-

nek, t ovábbá Olasz Sándor-
nak, a z i n t é zmény testneve-

l ő t aná r ának . A főiskola 

címzetes docense lett Rósa 
László, a Szegedi Konzerv-

gyár f őmé rnöke és Kiss At-
tila, a Szentesi Baromfi fe l-

dolgozó Vá l l a l a t főmérnöke . 

A p lovd iv i I I . Nemzetköz i 

Tudományos D i ákkö r i Kon-

ferencián Kakas Róbert, a z 

i n tézmény ha l lga tó ja máso-

d ik helyezést ér t el. s ezért 

a mezőgazdasági és élelme-

letesílésénél. A vá l l a l a t ru-

ga lmasan reagál a vá l tozó 

gazdasági körü lményekre , 

beruházás i tevékenysége 

szakszerű és tervszerű, min-

denben megalapozot t . Részt 

vesz a DÉL,ÉP t öbb építő-

ipar i társulás i f o rmában . 

K ü l ö n elismeréssel szól tak 

a r ró l a gyakor latró l , hogy a 

DÉLÉP-ne l nagy gondot 

ford í tanak a dolgozó embe-

rekre, azok szociális, ku l tu-

rá l i s és sportéletének javí-

tására. A vállalat jövőbeli 
feladatai között emiitették a 
további rugalmas gazdaság-
politikát. a differenciált bé-
rezés alkalmazását, a szak~ 
és' szerelőipari kapacitás bő-
vítését. 

Dr. Komócs in M i h á l y és 
Szabó S á ndo r is köszönet-
tel nyugtóz ta a min iszter i 
értekezlet e l i smerő minősí-
tését, s hangsúlyozták , hogv 
a DÉLÉP-nek m i nden t el 
ke l l követn ie azért. hogy 
elsősorban a megyei építé-
szeti t enn i va l óknak tegyen 

jező munká l a t a i t , s később eleget, és azt j ó minőségben 

sok huzavona és v i ta kö- végezze. Erőtel jesen hangsú-

Közlekedési tasiáestaás 
A vasút i közlekedést érin- bebizonyí to t ták a korább i racionalizálás eddigi ered-

tő két régóta húzódó kér- intézkedés helyességét, szük- ményeiröl, lovábbi terveiről. 
desben "határozott Úrban ségességét, hasznát . Azza l lennivalóiról. 

Lajos közlekedés- és posta- ugyanis. hogy a zalalövői A közlekedéspol i t ikai 
ügyi á l l am t i t k á r elnökleté- vona lon fenntar tot ták a for- , 

vei keddi ü lésén a minisz- ga lmat . a népgazdasági ká- K u n c e p c i ° vegrehaj tósanak 
térium koordinációs bizott- ron feiül a vasút eredménye szerves részeként á l l í to t tak 
saga. A vasút i főosztály 25 m i l l i ó for int ta l romlott , össze 12 éves programot a 

javaslata a l ap j án , az érde- Tovább csökkent az utas és gazdaságta lan, k is forga lmú 

kelt megyék és szervek az á ru forga lom, s a javít- vasú tvona lak fe lszámolására , 

képviselő inek egyetértésével, gatások el lenére a vasút i Eddig összesen 1606 kilo-
megerősítve a korább i jóvá- púl.ya á l l apota oly mérték- méter normál és keskeny 
hagyást. döntöttek arról, ben romlott , hogy a vona- nyomközű vasútvonalat, va-
hogy szeptember 27-én meg- tok m á r csak szinte lépés- lamint gazdasági vasutat 
szüntetik a vasúti személy- ben közlekedhetnek. szüntettek meg, terelték át 
és teherforgalmat a Zala- A teljes rekonstrukció forgalmukat a közútra. A z 
lövő—Bajánsenyc közötti viszont 35 m i l l i ó for in tba intézkedés a népgazdaság-

vonalon és a bodrogközi kis- kerülne. A bodrogközi kis- nak csaknem 1 milliárd fo-
vasúton. vasút még meg levő 56 kilo- rint egyszeri és mintegy évi 

A vasút i há lóza t raciona- méternyi h á l ó za t ának meg- 200 milliq forintos megta-

l izá lása során a bodrogközi szüntetését is hason ló indo- karitást eredményezett, m í g 
kisvasút megszüntetését kok tették szükségessé. M á r a vasút t öbb m i n t 2 mil-

eredetileg m á r 1975-re. a az eddigi ha logatás is 80 l i á rd for intot takar í tot t meg 

Za l a l övő—Ba jánsenye közöt- mi l l i ós ká r t okozott a nép- és 1500 dolgozót i rányí tha-
ti vonalét pedig 1978-ra • gazdaságnak, s a vasút fenn- tott á t m á s munkaterü le-

vesse a garanciá l is javítóso- lyozták a meglevő épületek határozták el. a határ időket tartósa tovább fokozná a tekre. A tapasztalatok alap-
kat. 

A miniszter i értekezlet 
igen alaposan áttekintette n 
DÉLÉP tevékenységét es jö-
vőbeni tennivalóit. A/, iras-

felújíLásanak fontosságát, az 
állandó karbantartást. N e m 

rejtették véka a l á a DÉ-

LÉP-nél meg levő gyengesé-

geket sem. s azok ki iavitó-

azonban többször elhalasz- más területeken o lyannyira ián az autóbuszközlekedés 
íották, legutóbb, a közvéle- elítélt gazdaságtalanságot . nemcsak rendben bonyol í t ja 
mény erös nyomására , az Az ülés után az allam- le. de növel te is a vasúttól 

idén má j u sban . Az ismétel- titkár tájékoztatta a sajtó á tvet t forga lmat 
ten elrendelt vizsgálatok képviselőit a vasúti hálózat- (MTI) 

kedvezőek. Jelentős esemerr 

vo l t az 1979.80-as tanévben 

a d i áko t thon a tadása is 

me lynek révén gyökerese.•• 

ú j feltételek teremtődtek a 
fő i sko lán t a nu l ó f iata lok 

számára . Tavaly a Szegeu. 

É le lmiszer ipar i Fő iskola ren-

dezhette meg a Mezőgazda-

sági és Éle lmiszer ipar i Tu-

dományos Egyesület tudo-

mányos d i ákkör i koníerer. -

c iá já t , ame lyen az intéz-

m é n y hal lgatói j ó néhány 

szép sikert értek el. A z el-

m ú l t tanévben a fő iskolán 

összesen 103-an áíllamvizs-

gáztak . és szereztek üzem-

mérnök i oklevelet. A z Idei 

felvételi v izsgákra összesen 

200 f iatal nyú j to t ta be ké-

relmét, k ö z ü l ü k 120-an kezd-

het ik most meg t anu lmá-

nyaikat . A most kezdődő 

tanévben összesen 472 hall-

gató ja van az in tézmenvnek , 

51 száza lékuk f izikai dolgo-

zók gyermeke. A nappa l i 

tagozaton 389-en, a levele-

zőn 83-an tanu lnak . 

A fe ladatokró l szólva a 
fő igazgató uta l t arra. h o V 
a z i m m á r o n t íz eve föisk -
lai r angban m ű k ö d ő intéz-
mény legfőbb feladata to-
vábbra is az lesz, hogy 
olyan szakembereket képez-
zen, akikre joggal számíthat 
a magyar élelmiszeripar és 
mezőgazdaság. A7. é le lmi-
szeripari fő isko lának to-
vabbra is nagy szerepet kell 
vá l l a l n i a Csongrád megye 
ál lattenyésztési és élelmi-
szeripari gond j a i nak enyhí-
tésében, igazodnia kel l a z 
iparszerű termelés, a nagy-
üzemek és főleg a 7 üzemi 
szakosodás igényeihez. 

A fő igazgató ezután az 

elsőéveseket köszöntötte. 

ak iknek ünnepélyes esküté-

telével záru l t az élelmiszer-

ipari fő iskola tanácsának 

tanévnyi tó ünnepi ülese. 


